

أولويات المشاة

- ▲ عدم الوقوف أو التوقف على أماكن عبور المشاة أو بالقرب منها أو على الأرصفة.
- ▲ عدم التجاوز عن المركبات بالقرب من ممرات المشاة والتفقد المركبات قبل الحركة.
- ▲ إعطاء الأولوية دائماً للمشاة لحين اتمامهم عبور الطريق.
- ▲ عدم التجاوز عن المركبات المتوقفة لتتجنب الاصطدام مع المركبات القادمة من خلفها.
- ▲ إيلاء كبار السن وذوي الاحتياجات الخاصة الاهتمام والمحيطه بها من الأطفال أو أي عوائق أخرى قبل بدأ الحركة.

إذا كنت سائقاً...
لحظة من فضلك...
وتذكر قواعد المرور سلوك حضاري

تعرف على القيادة الوقائية لتفادي الحوادث المرورية

- القيادة الوقائية: هي اتخاذ الاحتياطات والتدابير الوقائية من الحوادث بغض النظر عن أسبابها.
- ▲ يتمتع بأخلاق عالية.
- ▲ يتمتع بالهدوء والانتظام.
- ▲ يتنازل عن حقوقه.
- ▲ يلتزم السائق بأخذ الحيطة والحذر في كافة تصرفاته أثناء القيادة وحسن المراقبة والانتباه لكل ما يدور حوله.
- ▲ يحافظ على روح القانون وعلى حقوق مستخدمي الطريق.
- عوامل القيادة الوقائية
- المراقبة: مراقبة ما يجري حولك من حركة مركبات ومشاة ودرجات أو حيوانات أو أية أمور أخرى قد تضطرك لتخفيف السرعة أو الوقوف المفاجئ أو تغير الاتجاه.
- التوقع والتنبؤ: وهو ان يتوقع السائق المخاطر قبل حدوثه ويتنبأ بأسوأ الاحتمالات.
- اتخاذ القرار: الاجراء الذي يتخذه السائق محلولاً مع وقوع الحادث بغض النظر عن كون مخططاً.
- تطبيق الاجراء: وهي اتخاذ الخطوات المناسبة بمرورته وهدوء وحسب الأخطار المتوقعة لتجنب أي حادث يمكن حدوثه.



وزارة النقل والسلامة
المرورية



ادارة ارب
Traffic Department

نستقبل ملاحظتكم
على مدار الساعة عبر رقم الواتس ارب

0770999030





Public Security Directorate



Traffic Department

We receive your feedback around the clock via WhatsApp number: 0770999030



Pedestrian priorities

- Do not overtake vehicles near the pedestrian crossing and adhere to the legal speed limit inside residential neighborhoods and in front of schools.
- Always give priority to pedestrians until they complete crossing the road.
- Do not overtake vehicles parked to drop off passengers.
- Taking care of the elderly and people with special needs and give them priority when crossing the road.
- Checking vehicles before moving and make sure the surrounding area is free of children or any other obstacles before moving.

If you're a driver...
One moment please

Remembering traffic rules is a civilized behavior

Learn about protective driving to avoid traffic accidents

Protective driving: is taking precautions and preventive measures regardless of their causes and advantages of the protective

qualities and advantages of the protective driver:
Having high morals.
Being calm and discipline.
Waiving his rights sportsmanly.

- The driver's compliance to take caution in all his actions during driving and good monitoring and attention to everything that is going on around him, in order to avoid accidents. Preserving the spirit of the laws and the rights of road users.

Protective driving factors

Monitoring: Monitoring the movement of vehicles, pedestrians, motorcycles, animals or any other things that may compel you to slow down, stop abruptly, or change direction.
Anticipation and prediction: It is for the driver to anticipate the danger before it occurs and predict the worst-case scenarios.
Decision Making: The action taken by the driver trying to prevent an accident regardless of who is at fault.
Application of the measure: taking appropriate steps flexibly and calmly and according to the anticipated dangers to avoid any accident that may occur.